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Добрий день! 
 
Ми зустрічаємося сьогодні, коли до початку виборів до Європейського парламенту 
залишилося 77 днів.  
 
Ми знаємо, що стоїть на кону. Ми знаємо, як далеко зайдуть інші сторони, щоб 
спробувати зірвати наш демократичний процес. І ми знаємо, скільки нам потрібно 
працювати разом, щоб заохотити громадян брати участь у виборах.  
 
Протягом цього законодавчого періоду ми наклали відбиток Європи на глобальну 
геополітику, і ми захищали європейський спосіб життя у світі, який постійно 
змінюється. Ми стали сильнішими завдяки викликам, які нас спіткали, а не всупереч їм. 
Ми разом досягнули конструктивної європейської більшості, і ми повинні зробити це 
знову.  
  
Європа виконує зобов’язання перед нашими людьми, але ми повинні мати можливість 
донести це повідомлення до кожної держави-члена. Я хочу подякувати вам за співпрацю 
ваших урядів, спрямовану на підтримку кампанії Європарламенту. Разом з депутатами 
Європарламенту я відвідала багато країн, щоб спробувати вирватися з бульбашки 
Брюсселя і переконати наших людей, особливо нашу молодь, вийти і проголосувати.  
 
Це непросте завдання. І воно стає складнішим, тому що у багатьох державах ми 
спостерігаємо спроби просувати дезінформацію, неправдиву інформацію та пропаганду, 
яка походить від вороже налаштованих до європейського проєкту суб'єктів. Вони 
конкретно націлюються на різні прошарки суспільства і наших громад та продають 
неправдиві наративи про Європу у раніше небачений на європейських виборах спосіб. 
Це загроза, до якої ми повинні бути готові.  
 
Існують як законодавчі, так і незаконодавчі інструменти, які ми можемо застосовувати 
— особливо тоді, коли йдеться про соціальні мережі. Що стосується законодавчих 
інструментів, ми маємо Акт про цифрові ринки, Акт про цифрові послуги, Акт про ШІ, 
Акт про політичну рекламу та Акт про свободу ЗМІ, але ми також повинні бути готові 
до кращої взаємодії в Інтернеті.  
 
Ми не можемо допустити поширення цього деструктивного наративу, пропаганди та 
дезінформації, не протидіючи їм. Ми також повинні розуміти, що в той момент, коли ми 
ухвалюємо закон, з'являється нова цифрова реальність, з якою ми повинні зіткнутися. 
Ця реальність постійно змінюється, але ми повинні мати з нею справу. Ми маємо бути 
готові співпрацювати з цифровими платформами.  
 
Ці вибори стануть випробуванням для наших систем і нададуть ще більшого значення 
нашій діяльності з донесення інформації до людей.  
 
Тому я знову закликаю не піддаватися спокусі під час складної кампанії звинувачувати 
Брюссель у всіх негараздах. І не піддаватися спокусі недооцінювати його успіхи тоді, 
коли він цього заслуговує.  



 
Ми повинні відверто і чесно говорити про наші успіхи, а також про те, де ми могли 
зробити краще. Про те, де ми не відповідали очікуванням наших людей.  Про те, що 
люди все ще відчувають себе залишеними поза увагою. Про те, що наша бюрократія 
відштовхнула людей.  
 
Наша промисловість повинна бути частиною рівняння. Наші фермери мають бути 
частиною рівняння. Наша молодь повинна бути частиною рівняння. Люди повинні 
довіряти процесу, вони повинні мати доступ до інструментів, які уможливлять 
здійснення змін, і вони повинні бути в змозі дозволити собі це. В іншому випадку нічого 
не вдасться. І, якщо це буде неправильно зрозуміло, існує ризик того, що більше людей 
розчаруються у політиці, а це підштовхне людей шукати втіху в екстремістських 
політичних течіях.  
 
Це просто зіграло б на руку тим, хто все ще бачить в Європі загрозу. Хто хотів би тільки 
того, щоб ми стали слабшими. 
 
Європейський Союз не ідеальний, але він є найкращою гарантією для європейців. Тож 
давайте виправимо ситуацію — де потрібно. Але продовжуймо будувати — не 
дозвольмо дешевому цинізму знищити нас.  
 
Ми можемо повернути сильнішу Європу. Європу, що прислухається до своїх громадян, 
що працює краще та ефективніше. Європу, яка, за словами Жана-Клода Юнкера, є 
великою у великих речах і малою у дрібницях.  
 
І немає нічого важливішого, ніж загроза миру з боку Росії. Ми повинні продовжувати 
робити все, що в наших силах, щоб допомогти Україні продовжувати захищати себе. 
 
Ми вже надали сильну політичну, дипломатичну, гуманітарну, економічну та військову 
підтримку Україні, і тут Європейський парламент вітає ухвалення 13-го пакету санкцій, 
а також Фонду допомоги Україні в рамах Механізму підтримки України.  
 
У цей критичний момент наша підтримка України не може ослабнути. Нам потрібно 
прискорити і активізувати поставку необхідного їм обладнання.  
 
Ми також повинні допомогти Україні шляхом продовження дії автономних 
торговельних заходів.  Тимчасова угода, яку ми досягли цього тижня має на меті 
допомогти Україні, одночасно захищаючи наших фермерів і наш внутрішній ринок. 
 
Тимчасова угода охоплює розширений перелік чутливих товарів і скорочений період 
часу для активації автоматичних захисних заходів. Це повинно допомогти уникнути 
дестабілізації на ринку.  
 
Ми також повинні продовжувати докладати зусиль задля забезпечення справедливості, 
притягнення до відповідальності і, зрештою — досягнення миру. 
 
Наш проєкт миру залежить від нашої здатності забезпечити власну безпеку і 
незалежність. Тому, якщо ми серйозно ставимося до захисту нашої колективної безпеки, 
ми також повинні діяти, щоб створити нові рамки безпеки ЄС.   
 



Формуючи цю нову структуру, ми вже досягли згоди з кількох питань, що багато хто 
вважав неможливим.  Тепер ми повинні бути готові до наступного кроку співпраці між 
усіма нами. У цьому новому світі не вдасться йти до мети самотужки.  
 
Саме тому розширення ЄС залишається пріоритетом. Для України, для Молдови, для 
Грузії та Боснії і Герцеговини. Для всіх нас.  
 
Звичайно, всі ці країни повинні йти власним шляхом і виконувати всі необхідні критерії, 
але, особливо у випадку України, прогрес, що був досягнутий у цій сфері, вражає.  
 
За останні 12 місяців Молдова та Боснія і Герцеговина також досягли значного прогресу 
в реформах. Тож для нас настав час дотримати слова. Настав час відкрити переговори 
про вступ до ЄС з Боснією і Герцеговиною і надіслати чіткий сигнал населенню країн 
Західних Балкан.  
 
У цьому новому геостратегічному середовищі розширений Європейський Союз, 
заснований на чітких цілях, критеріях і заслугах завжди слугуватиме нашою найкращою 
інвестицією в мир, безпеку, стабільність і процвітання.  
 
Однак не забуваймо той факт, що розширений ЄС потребуватиме змін, адаптації, та 
реформ. Європарламент вніс кілька пропозицій стосовно цього, в тому числі пропозиції 
щодо права Європейського парламенту на розслідування, яке за останні 12 років не 
досягло значного прогресу, а також пропозиції щодо створення Європейського 
конвенту.  
 
Розширення ЄС також допоможе підвищити конкурентоспроможність Європи і 
поліпшити функціонування нашого єдиного ринку. Це має бути пріоритетом для 
наступного законодавчого терміну. Саме у такий спосіб ми зможемо розвивати сталу 
економіку, сплатити борги, створити робочі місця та залучати інвестиції, забезпечити, 
що зростання працює для всіх. Саме завдяки потужній економіці ми зможемо 
забезпечити процвітання, безпеку і стабільність. Як ми можемо зміцнити місце Європи 
в світі?  
 
Сильна Європа відіграє важливу роль у зміні світового порядку, не в останню чергу на 
Близькому Сході.  
 
Гуманітарна ситуація в Газі є відчайдушною. Нам потрібно скористатися усіма 
наявними інструментами, щоб забезпечити доставку більших обсягів допомоги до Гази. 
Я вітаю ініціативу «Амальтея» і хотіла б особливо подякувати Кіпру за провідну роль у 
цій справі. Однак роздача допомоги сухопутним маршрутом залишається найкращим 
способом доставки необхідних обсягів. 
 
Саме тому Європейський парламент продовжуватиме наполягати на припиненні вогню. 
Ось чому ми будемо продовжувати вимагати повернення решти заручників і ось чому 
ми підкреслюємо, що дії ХАМАСу більше не можуть залишатися безкарними.  
 
Саме тому сьогодні ми просимо чітких висновків з цього питання, які визначать 
напрямок, по якому ми рухатимемося далі. 
 



Саме так ми надамо більше допомоги Газі, саме так ми врятуємо невинні життя і саме 
так ми просуватимемо нагальну необхідність рішення на основі створення двох держав, 
що надасть реальну перспективу палестинцям і гарантуватиме безпеку Ізраїлю.  
 
Мир, що зміцнить позиції мирних та законних палестинських лідерів, забезпечивши 
тривалу стабільність у регіоні. 
 
Це стосується також ситуації в Червоному морі. Я вітаю операцію EUNAVFOR Aspides, 
спрямовану на захист цього високостратегічного морського коридору. Але ми можемо 
зробити ще більше.  
 
Компанії в усьому Євро-Середземноморському регіоні відчувають значні затримки та 
фінансові наслідки, а також проблеми зі зберіганням товарів. Ми повинні розглянути 
можливість створення робочої групи на чолі з Європейським Союзом, щоб оцінити, як 
ми можемо діяти разом, щоб пом'якшити соціально-економічні наслідки. І тут Європа 
може відіграти важливу роль. 
 
Нарешті, оскільки це останнє офіційне засідання Європейської ради перед виборами, я 
можу запевнити вас, що Європейський парламент працюватиме до останнього моменту, 
щоб ухвалити решту законодавчих документів, включно з новим міграційним пакетом.  
 
У кінцевому підсумку, реалізація пріоритетів є нашим найкращим способом протидіяти 
дезінформації, та водночас показати громадянам, у чому полягає внесок Європи. 
 
Дякую за вашу постійну відданість і особлива подяка головуванню Бельгії за те, що вже 
досягнуто. Незалежно від того, чи йдеться про ухвалення законів, чи про слухання 
проблем громадян, чи про підвищення обізнаності про вибори, чи про заохочення 
громадян голосувати, чи про те, щоб допомогти нам забезпечити готовність нового 
Парламенту до передачі повноважень. 
 
Дякую Вам!  
 


